
 

 

 

 

 

 

 

 

Ministerstvo zdravotnictví, Palackého náměstí 375/4, 128 01  Praha 2 
tel./fax: +420 224 971 111, e-mail: mzcr@mzcr.cz, www.mzcr.cz 

Zasedání Pacientské rady ministra zdravotnictví 20. 2. 2024 

 

Přítomní: Zdeňka Faltýnková, Václav Hradilek, Dalibor Ježorek, Drahoslava Kolací, Jitka 

Kolmanová, Jiřina Landová, Renata Marková, Vlastimil Milata, Štěpánka Pokorná, Šárka 

Prokopiusová, Jitka Reineltová, Šárka Slavíková, Simona Zábranská, Luboš Zajíc 

On-line: Anna Arellanesová, Karel Dušek, Václav Krása, Jaromír Lán, Jan Michalík, Marie 

Ředinová, Kateřina Valachová, Miloslav Zavřel 

Zástupce: Petr Ilčík za Janu Lacinovou,  

Neomluveni: David Janků 

Za MZ: Kristýna Jánišová, Šárka Liolia, Lucie Růžičková 

Obsah: 

• Přivítání členů Pacientské rady 

• Vzdělávací akce v rámci Pacientského hubu a co-work 

• Informace o úhradách 

• Péče o děti s chronickým onemocněním ve školách 

• Informace o proběhlém kulatém stole na téma výdej rx léků 

• Informace o probíhajícím dotazníkovém šetření 

• Zpětná vazba k vypsaným dotačním programům 

• Přístupnost webu dle zákona 

• Nominace člena PR do pracovní skupiny pro klinické hodnocení 

• Diskuse 

• Rozloučení 
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Předseda Pacientské rady Vlastimil Milata přivítal všechny členy Pacientské rady a 

představil program zasedání. 

 

Vzdělávací akce v rámci Pacientského hubu a co-work 

Lucie Růžičková představila plán vzdělávacích akcí v rámci Pacientského hubu a 

informovala přítomné o možnosti využívání místnosti co-work. 

 

Informace o úhradách 

Kristýna Jánišová informovala zástupce Pacientské rady o průběhu zpracování zaslaných 

podnětů do úhradových mechanismů. „Ne všechny podněty je možné řešit 

prostřednictvím úhradové vyhlášky“.  
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Prostřednictvím Seznamu výkonu budou řešeny podněty k frekvenci domácí péče a 

centra pro dekubity budou zařazeny k centrům vysoce specializované péče (CVSP). 

Pacientská rada tuto informaci vzala na vědomí bez připomínek.  

Péče o děti s chronickým onemocněním ve školách 

Kristýna Jánišová požádala přítomné o kontrolu a případné doplnění sdílené tabulky 

diagnóz chronicky nemocných dětí ve školách, aby bylo možné tabulku předat dále 

k řešení. 

Termín odeslání: 28. února 2024 

 

Informace o proběhlém kulatém stole na téma výdej rx léků 

Předseda Pacientské rady informoval přítomné o proběhlém kulatém stolu na téma on-

line výdej léků na předpis. Je potřeba zmapovat zájem o tuto službu mezi pacienty. Ve 

spolupráci s Národní asociací pacientských organizací (dále jen „NAPO“) je zpracován 

dotazník, který bude odeslán všem Pacientským organizacím (dále jen „PO“) 

prostřednictvím zástupců PO a databáze kontaktů NAPO, aby bylo možné sesbírat co 

nejvíce relevantních dat nejen od chronických pacientů (zpracování veřejného názoru).  

Václav Krása: on-line výdej léků na předpis má být přístupný pro všechny nejen pro 

chronicky nemocné. Navrhl jsem Usnesení doporučující zahájení úpravy zákona o lécích. 

Návrh Usnesení bude zaslán k připomínkám Pacientské radě tento týden, zaslání připomínek 

nejpozději do 28. února 2024. 
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Informace o probíhajícím dotazníkovém šetření 

Kristýna Jánišová představila první výsledky z dotazníkového šetření.  
Podnět k vytvoření dotazníkového šetření, které se zabývá doplatky na zdravotnické 
prostředky vznikl na konferenci o zdravotnických prostředcích, kterou pořádal PULZ v roce 

2023. Zaznělo, že se neví, kolik peněz, zaplatí pacienti za zdravotnické prostředky. Text 

dotazníku byl konzultován s členy pracovní skupiny pro zdravotnické prostředky Pacientské 

rady ministra zdravotnictví. 

Záměrem je v dohodnutých lhůtách dotazník opakovat, aby vznikla představa, jaké jsou výše 

doplatků jednotlivých skupin zdravotnických prostředků. 

 

Dotazník byl odeslán 15. února, bude znovu odeslán jako připomenutí k vyplnění 29. února a 

k 15. březnu bude dotazníkové šetření uzavřeno. Průběžný stav vyplněného dotazníku 

k dnešnímu dni 20. února. 

 

 
 

 

Zpětná vazba k vypsaným dotačním programům 

Předseda Pacientské rady informoval o proběhlém setkání se zástupci odboru cen a úhrad, 

které je uskutečněno na podzim minulého roku v prostorách Pacientského hubu. Pacienti byli 

vyzváni k zaslání podnětů, co v dotačním řízení chybí, co by se dalo doplnit. Bylo potřeba 

vysvětlit , kde vidíte překážku či naopak, co je pro pacientské organizace zcela srozumitelné, 

doplnit, ze kterých všech dotačních titulů by bylo možné žádat i pro pacientské organizace.  

Účastníci byli vyzváni, aby prošli loňská dotační schémata a zaslali své připomínky 

prostřednictvím sdílené tabulky. Zejména z pohledu možných příjemců dotace (příklad 

paliativní péče). 

Nejpozději začátkem března by tyto změny měli být předloženy.  
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Šárka Slavíková – „udám příklad. Celá kapitola paliativní péče je určena pouze hospicům. 

Přitom paliativní péči poskytují i jiní, a tudíž nedosáhnou na dotaci, protože nejsou hospic.“ 

Přístupnost webu dle zákona 

Málo kdo má zřízené webové stránky Pacientské organizace, které by odpovídaly 

požadavkům přístupnosti zrakově, sluchově či mentálně postiženým pacientským skupinám. 

Proto proběhne v rámci Pacientského hubu školení, co vše by měly webové stránky nejen 

Pacientských organizací obsahovat a jak toho docílit. 

 

Nominace člena PR do pracovní skupiny pro klinické hodnocení 

Předseda Pacientské rady informoval, že na Ministerstvu zdravotnictví vznikla nová Pracovní 
skupina pro klinické hodnocení humánních léčivých přípravků. Byli jsme požádaní o nominaci 
zástupce do této pracovní skupiny jejíž první jednání proběhne v budově Ministerstva 
zdravotnictví v úterý 27. února 2024 od 10:00 hod. 
 
Nominovanou zástupkyní je Štěpánka Pokorná. 
Dnes je přítomno osobně 14 zástupců a on-line 8 zástupců s hlasovacím právem. Rada je tedy 
usnášení schopná. 
 
Hlasování: 

PRO PROTI ZDRŽUJI SE 

21 0 1 

 

Štěpánka Pokorná byla odhlasovaná jako zástupce Pacientské rady do pracovní skupiny pro 
klinické hodnocení humánních léčivých přípravků. 
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Diskuse 

Šárka Slavíková: Setkali jsme se s panem prof. Duškem a jsou již data k propojení dat MZ a 

MPSV a proto, bychom ho rádi pozvali na další zasedání, kde by nám data mohl 

odprezentovat. (Tajemnice zařídí pozvání). 

Jak dopadla schůzka Předsednictva a NAPA? Co je nového? A zda bychom na schůzce mohli 

být příště také. 

 

Simona Zábranská: schůzka byla nakonec zrušena a nyní plánujeme nový termín, který by 

všem vyhovoval. Schůzka proběhne on-line a bude umožněno všem členům Pacientské rady 

se připojit. 

Členové zašlou témata, která by měla být s NAPO prodiskutována. Témata prosím zaslat do 

15. března na mail tajemnice. 

 

Kateřina Valachová: na další zasedání Pacientské rady zařadit bod – přehled legislativních 

prací Pacientské rady. Zmíněn příklad neutěšené práce v oblasti zdravotně sociálního pomezí 

(hospicová a paliativní péče – neformálně pečující), kdy došlo ke shodě aktérů na změnách, 

ale v Poslanecké sněmovně nereflektováno (zákon o sociálních služnách). 

 

Vlastimil Milata: Prosím všechny o návrh témat, ke kterým je třeba pozvat odborníky 

z Ministerstva zdravotnictví. 

1) Pozvat zástupce z odboru CAU z grantových řízení (informace o novinách, reakce na 

nasbírané podněty) 

2) Pozvat profesora Duška – informace v pokroku propojování dat Ministerstva 

zdravotnictví a Ministerstva práce a sociálních věcí. 

 

Možnost návrhu na pozvání odborníků bude prostřednictví sdílené tabulky, kterou je možné 

průběžně vyplňovat. 

 


